
B e s z á m o l ó

a   B a j a i   V á r o s v é d ő   é s    - s z é p í t ő   E g y e s ü l e t

2 0 1 9 .   n o v e m b e r  1.   é s   2 0 2 0 .   f e b r u á r    1 5.   k ö z ö t t i

m u n k á j á r ó l

Az  egyesület  2016.  novemberi  újjáalakulásakor  sorjázó,  a  jövőre  vonatkozó

kérdőjelek lassan eltűnnek, helyükre érthetőség és támogathatóság kerül. Az

elérendő cél egyre világosabb, de a megvalósulás még messze van. A tagság

folyamatosan megtapasztalható növekvő minősége a bizakodóknak erőt ad a

tevékenységhez.

I.  Az egyesület irányításáról

2019. november 12-én elnökválasztó közgyűlésre került sor, mivel a korábban

kiadott  megbízás  időtartama  lejárt.  Az  elnök  személye  nem  változott,  az

elnökségi tagokat ( Farkas Attila és Lencsés Péter ) megerősítették tisztükben, s

az  állandó  meghívottak  (  Lehoczki  Imre  és  Torma  Zsuzsa )  továbbra  is  e

testülethez tartoznak.  Az elnökség működésében nincs változás.  Továbbra is

havonta találkoznak, a telefonos konzultációk a szükség által meghatározottak,

gyakoriak.  Különösen  fontos  volt  a  januári  rendkívüli  ülés,  amikor  a  tagok

időszerű  ügyekben  alapvető  döntéseket  hoztak  (  új  kapcsolatok  a  más

összetételű  városvezetéssel,  új  jellegű  tagsági  viszonyok  létrehozásáról

született javaslat, a vezetőség működésének módosítása is téma volt ).

A  vezetőség tevékenysége  folyamatosan  bővül.  A  változás  kívánt

következménye lesz az üléseken való részvétel kötelezőségének differenciálása,

a  városrészi  csoportok  működésének  megerősítése  (  a  tevékenységek

egységenkénti lajstromozása ).

II. Rendszeresen, hosszabb ideje dolgozó csoportok, működő területek.

1.  Informatikai csoport. Vezetője: Lencsés Péter



A csoport hathatós segítségével tudjuk megoldani a rendszeres kapcsolattartást

az egyesületen belül, illetve a környezetünkkel. Bár a teendők száma minden

általuk  gondozott  területen  nő,  a  megbízhatóság  mutatói  nem  romlanak.

Honlapunk  (  gondozója  Somogyi  Nándor )  folyamatosan  gazdagodik,

rendszeres, tükre tud lenni tevékenységünknek. A Facebookon ( kezeli  Tamás

József ) nem várt mértékben nőtt meg irántunk az érdeklődés. A közelmúltban

az oldalkedvelések száma 1000 fölé került. Számos téma feldolgozása komolyan

befolyásolta a helyi érdeklődést.

2.  Virágos iskolák, virágos óvodák.

A  november  7-én  tartott  3.  eredményhirdetésen  sok  intézmény  vezetője,

pedagógusa,  tanulója,  több helyről  a szülők képviselője is  jelen volt.  A nagy

érdeklődés  annak  a  tevékenységnek  következménye,  amit  e  területen  az

intézmények  végeztek.  A  virágos  környezetek  az  alkotók  rendkívüli

felkészültségéről,  szellemességéről,  elkötelezettségéről,  rendszeres

gondoskodásáról árulkodtak. Kevés a versenyre nem nevezett iskolák, óvodák

száma. Elkészült  már az idei kiírás is.  Új eleme lesz a versenynek az óvodák

számára ( valószínűen a Szentháromság téren ) kialakítható , Tündérkert névre

keresztelt  bemutató,  amely  virágládákban  való  kompozíció  összeállítását

jelenti.  Erről  a  lehetőségről  hamarosan  tájékoztatást  tart  az  ötletgazda,  az

egész területet nagy szakmai hozzáértéssel irányító Burszki Darinka.

3.  A  város  természeti környezetét  leginkább meghatározó elemmel,  a  vízzel

foglalkozók  a  Duna-csoporthoz tartoznak.  Számuk  folyamatosan  nő,  a

bonyolult  téma  nagy  számú  részterülete  közül  egyre  többel  foglalkoznak,

rendkívül  gazdag szakmai felkészültséggel.  Egy-egy kérdés felvetésekor lehet

tudniuk,  hogy  a  megoldáshoz,  a  megegyezéshez  a  helyiekkel,  a  hivatalokkal

hosszú  út  vezet.  Tájékozottak  a  témával  kapcsolatos  korábbi  történésekről,

ezek alapján ismerik azokat az érdeksérelmeket, amelyekre számítaniuk kell, ha

a nyilvánosság elé lépnek. A csoport vezetője Széll Péter.

4.  Személyzeti munka. Az e területhez tartozó munkát Kenyeres Edina végzi. A

feladatok  folyamatos  munkát  kívánnak.  Végére  értünk  a  tagok  által  végzett

munka vizsgálatának. Ennek eredményeként tudjuk, hogy az egyesület 

történései iránt komolyan érdeklődők száma a 40 közelében van. Az a célunk

nem  teljesült,  hogy  tagjaink  száma  mostanra  80  legyen.  Az  elnökség  azt



javasolja, hogy a 80 fő maradjon célszám, időpont megjelölése nélkül. Elnökségi

javaslat az is, hogy keltsük életre a tiszteletbeli tagság intézményét, valamint az

is, hogy tegyünk kísérletet a budapesti tagozat létrehozására.

Az egyesületen belüli elismerési rendszer a szabályzatunk szerint működik.

III. Működésük végleges formáját alakító csoportok, területek.

1.  Kerékpáros közlekedés. 

Korábbi döntésünk szerint a közlekedési témakörből a kerékpáros közlekedést

vizsgáljuk.  Elkészítettük  az  e  területtel  foglalkozó  állásfoglalásunkat,  amelyet

megtárgyaltunk a városi  diákönkormányzattal,  valamint az óvodák és iskolák

egyesületünkkel  kapcsolatot  tartó  felelőseivel.  Mindkét  testület  elfogadta az

anyagot. A felnőttekkel folytatott egyeztetés különösen hasznos volt. Február

végéig  a  témához  kapcsolódó  tárgyi  környezet  elemeinek  felmérése

megtörténik,  május  végéig  pedig  megismerjük  a  ténylegesen  kerékpárt

használó diákok számát és szokásait, majd az útvonalakat igénybe vevőkről is

lesznek  adataink.  Terveinkről  tájékoztattuk  a  Városfejlesztési  és

városgazdálkodási  bizottságot  is,  kérve,  hogy  közösen  gondolkodjunk  más

szemléletű kerékpárút-hálózat kialakításáról, iskolai gócpontokkal.

Március végéig elkészül az erre a területre vonatkozó munkaterv, amelyben a

területet  gondozó  Börzsönyi  József  és  Katona  Boldizsár irányító-összegző

gondolatait is olvashatjuk. Állásfoglalásunkat nyilvánossá tesszük.

2.   Az  elindult  „Városi  séták”  programunkról  korábban  már  írtunk.  A

programalakító  gondolatsort  megtartjuk  (  3  séta  évente).  Az  első  mindig

valamelyik  városrészhez  kapcsolódik,  a  második  a  Belváros  egyik  sétálva

megismerhető részéhez, a harmadik múzeumi épülethez hívja az érdeklődőket.

A terv 2020-ra kész, a véglegesítő tárgyalások folynak.

3.   Városrészi  csoportok.  Legfontosabb  szándékaink  között  található  a

városrészi  csoportok  megszervezése  és  működtetése.  A  jelenlegi  helyzet

ígéretes.  Az  új  vezetőkkel  folytatott  tanácskozáson  megismert  szándékok

cselekvéssé  alakításának  következménye  lehet  a  helyi  csoportok

programegyeztetése,  a  megvalósítható   tettek  megnevezése,  a  megvalósítás

határidejének és az értékelés módjának rögzítése. Az indulás tapasztalatainak

megtárgyalására,  a  jövendő  lehetőségeinek  számbavételére  május  végére



kérjük a csoportvezetőket.  (  Belváros:  Tónay Zoltánné;  Fölvég:  Dani Gitta;

Kiscsávoly:  Nagy Dezső;  Szentistván: Gugán Antal, Balatonné Sáfrány Erika).

4. Beavatkozást kívánó épületek nyilvántartása, egyéb kezdeményezések. A

feladattal  dr.  Weiner  József  foglalkozik.  A városi  nyilvántartás vezetőjével  –

egyeztetés céljából – felvesszük a kapcsolatot, a megoldásról belső konzultációt

szervezünk.  Dr.  Weiner  Józsefnek  sokak  számára  fontos,  érdekes  javaslatai

vannak,  de  megvalósításuk  alapos  előkészítést,  egyeztetést  kíván.  Ennek

lezárása  után  a  felhasználás  lehetőségeiről,  módjáról  tájékoztatjuk   az

érintetteket.

5.   A  városi  diákönkormányzattal korábban  volt  –  nem  rendszeres  –

kapcsolatunk.  Jelenleg  a  partner  lehetőségeit  nem  ismerjük,  de  fontosnak

gondoljuk a közösen megélt életelemek közös vizsgálatát, kezelését. A diákok

vezetőjét ismerjük, telefonon megkerestük, de tárgyalni érdemben még nem

tudtunk.

6.   A  Polgármesteri  Hivatalban lényeges  változások  történtek,  amelyek  új

lehetőségeket is  hoztak magukkal.  Nyirati Klára polgármester asszony és az

egyesület  elnöke között tájékozódó beszélgetésre került  sor  január 16-án.  A

tárgyalók fontosnak minősítették a felek közötti kapcsolatot, a rendszeresség

megvalósulását is szorgalmazták. Ezt segíteni tudja, hogy az egyesület elnöke

állandó meghívottja lett a Városfejlesztési és városgazdálkodási bizottságnak, az

egyesület pedig értékelő anyagait rendszeresen megküldi majd a Hivatalnak. A

közös  munkálkodást  segíti  az  is,  hogy  a  képviselő-testület  több  tagja

csatlakozott  az  egyesülethez.  A  vezetők  tanácskozásukon  támogatták,  hogy

Széll Péter összekötőként legyen jelen a kapcsolatban. A Hivatal dolgozói közül

többektől kaptunk segítséget konzultációk alkalmával.

7.  Rendszeresen  kaptunk  támogatást  a  Bajai  TV-től  és  az  írott  sajtótól  is  ,

különösen Sándor Boglárkától. Többször keresett meg bennünket a kecskeméti

székhelyű Gong Rádió.

Szívesen gondolunk a rólunk gondoskodó állandó  házigazdáinkra, a Belvárosi

Közösségi Ház munkatársaira.

B a j a , 2020. február 15.                                          Cseh Béla  elnök


